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Białe Błota, 26.04.2022 r. 

BRG.0002.4.2022  

Protokół 

z LIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, która odbyła się 26.04.2022 r.  

w trybie zdalnym w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a. 

Sesja trwała: od godziny 15:00 do godziny 17:15 

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 

Sekretarz obrad: Anna Banaszek 

Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

W sesji udział wzięli:  

Radni Gminy Białe Błota (w posiedzeniu wzięło udział 18 członków); 

1. Bronisław Balcerowski 

2. Anna Banaszek 

3. Magdalena Burdanowska 

4. Kamilla Grzelak 

5. Jacek Grzywacz 

6. Patrycja Harczenko-Staszewska 

7. Krzysztof Kocikowski 

8. Jacek Krzyżanowski 

9. Karolina Lachowicz 

10. Aleksandra Lubońska 

11. Piotr Mądrzyński 

12. Krzysztof Michalak 

13. Zbigniew Moroz 

14. Ilona Nowakowska 

15. Sławomir Ossowski 

16. Sławomir Ruge 

17. Henryk Sykut 

18. Magdalena Sznajder 

19. Katarzyna Tomicka 

20. Maria Wolsztyńska 

21. Łukasz Wyszomirski 

oraz: Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator, Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-

Kowalska, Sekretarz Gminy Ewa Galicka, mec. Maciej Dalka,  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
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4. Podjęcie uchwał: 

1) Projekty uchwał: 

a) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.2.2022 dotyczącej skargi na 

działalność kierownika Zakładu Aktywności Zawodowej w Białych Błotach. 

b) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.4.2022 w sprawie 

nieprawidłowości sprawowania opieki nad dziećmi w Gminnym Przedszkolu 

„Wróżka” w Białych Błotach 

        5. Zakończenie obrad LIV Sesji VIII Kadencji. 

Ad 1. Otwarcie LIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady, powitał wszystkich 

zebranych. Sprawdzono obecność i stwierdzono quorum. Zostały odczytane informacje w 

zakresie danych osobowych. 

Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 

 

Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnej Anny Banaszek. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wybór na funkcję sekretarza obrad radnej Anny Banaszek.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Jacek Krzyżanowski, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (7) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Ilona Nowakowska, Maria Wolsztyńska 

 

Sekretarzem obrad została wybrana radna Anna Banaszek. 

 

Ad. 3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Radny Sławomir Ruge złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie określenia zasad zwiększenia środków funduszu sołeckiego dla wszystkich sołectw 
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Gminy Białe Błota. Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapytał 

radnych, którzy zawnioskowali o zwołanie sesji czy wyrażają zgodę na wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały, radni jednogłośnie wyrazili zgodę (nagranie od 00:10:25 

do 00:11:37). 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odniósł się do porządku obrad i zarekomendował 

wycofanie z porządku obrad głosowanie nad uchwałą dotyczącą uchybień dyscypliny dla 

Dyrektor Gminnego Przedszkola „Wróżka”. Wójt poinformował radnych, że chciałby 

przedstawić nowe okoliczności, które wyniknęły oraz pierwsze ustalenia z prowadzonej 

kontroli doraźnej prowadzonej przez Kuratorium Oświaty (nagranie od 00:12:00 do 

00:14:47). 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powiedział, że czas na rozmowę będzie przy 

uchwałach, radni będą mogli zadecydować czy chcą się wstrzymać od głosowania (nagranie 

od 00:14:47 do 00:15:06). 

Zdaniem Wójta nie mając pełnej wiedzy w zakresie wszystkich spraw, które w międzyczasie 

zostały ujawnione, w zakresie prowadzonej kontroli wszczętej zarządzeniem Wójta, warto 

poczekać, aby z tymi ustaleniami Rada mogła się zapoznać (nagranie od 00:15:06 do 

00:15:06). 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jako wnioskodawca zwołania sesji nie wyraża 

zgody na zmianę w porządku obrad, dlatego nie pyta pozostałych wnioskodawców (nagranie 

od 00:16:09 do 00:16:22). 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek radnego Sławomira Ruge o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie określenia zasad zwiększenia środków funduszu sołeckiego dla wszystkich sołectw 

Gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sławomir Ossowski 

 

NIEOBECNI (5) 

Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Ilona Nowakowska, Maria 

Wolsztyńska 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 
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Głosowano w sprawie: 
Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (5) 

Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Ilona Nowakowska, Maria 

Wolsztyńska 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwał 
 

1) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.2.2022 dotyczącej skargi na działalność 

kierownika Zakładu Aktywności Zawodowej w Białych Błotach. 

 

Projekt uchwały oraz jej uzasadnienie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder (nagranie od 00:19:42 do 00:21:03). 

 

Przewodniczący Rady Gminy, powiedział, że zna skarżącego, nigdy nie było kłopotów, nigdy 

nikt się na niego nie skarżył (nagranie od 00:21:04 do 00:21:41). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zauważyła, że nie 

może dochodzić do sytuacji, że osoby, które złożą skargę są narażone na zwolnienie (nagranie 

od 00:21:41 do 00:21:59). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski podkreślił, że skarżący jest kolejną osobą, która zostaje 

zwolniona z pracy, stwierdził, że w gminie przyjmuje się zasadę zwolnienia pracownika bez 

żadnej refleksji, według wiedzy radnego bardzo dużo zostało wypłaconych już odszkodowań 

w sądzie pracy. Radny wyraził swoje zdanie, co do prowadzonej w urzędzie polityki kadrowej 

(nagranie od 00:22:14 do 00:23:33). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odniósł się do słów radnego Łukasza 

Wyszomirskiego, pytając, o jakich osobach radny mówił w kwestii wypłat odszkodowań, 

wyjaśniając, że było jedno postepowanie w sądzie pracy. Wójt powiedział, że kwestii 

skarżącego pracownika ZAZ jego stosunek pracy nie ustał, jest nadal zatrudniony, jego 

zdaniem rozpatrywanie skargi w tym zakresie jest niezasadne (nagranie od 00:23:45 do 

00:24:43). 

 

Przewodniczący Rady Gminy dopuścił do wypowiedzi radnego Łukasza Wyszomirskiego po 

tym jak radny Henryk Sykut oraz Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Magdalena Sznajder zapowiedzieli złożenie wniosku o udzielenie radnemu głosu (nagranie od 



5 

 

00:24:46 do 00:25:58). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski ad vocem wymienił znane mu sprawy, zaznaczając, że nie 

pozwala się mieszkańcom, radnym dowiedzieć, jakiej wysokości są odszkodowania, jakie 

zawarto ugody (nagranie od 00:26:00 do 00:27:04). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator podkreślił, że radny mówił o wielu osobach, a w 

trakcie 3,5 roku pracy administracji Wójta jest to jedna osoba (nagranie od 00:27:07 do 

00:27:34). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder nadmieniła, że nie 

jest to pierwsza uchwała, która dotyczy skargi na Zakład Aktywności Zawodowej. Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji została powołana na świadka w sprawie dot. ZAZ. 

Przewodnicząca poinformowała, że kierownik Zakładu Aktywności Zawodowej broni radca 

prawny, który wspierał Komisję również w tych skargach (nagranie od 00:27:40 do 

00:28:23). 

 

Mecenas Maciej Dalka odnosząc się do słów Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji, zauważył, że Komisja ani Rada nie jest w sporze sądowym z Gminą, żadną jednostką 

organizacyjną. Radna występuje, jako świadek, nie jest stroną w tym sporze. Mecenas 

potwierdził, że reprezentuje jednostkę organizacyjną, jest pełnomocnikiem pracodawcy. 

Mecenas powiedział, że jest podejmowana uchwała w sprawie skargi na hipotetyczną 

czynność, ponieważ nie została pracownikowi wypowiedziana umowa o pracę, tylko sąd 

powszechny – Wydział Pracy ocenia i rozstrzyga takie spory (nagranie od 00:28:36 do 

00:30:59). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder wyraziła 

ubolewanie, że mecenas pojawia się w sądzie a nie ma czasu uczestniczyć w posiedzeniach 

Komisji, nikt z Komisji nie wszedł w kompetencje sądu (nagranie od 00:31:01 do 00:31:01). 

 

Radny Krzysztof Michalak zaapelował do radcy prawnego, aby przychodził na Komisję i 

wspierał Przewodniczącą (nagranie od 00:32:07 do 00:32:34). 

 

Mecenas Maciej Dalka odpowiedział, że jest do dyspozycji radnych w kwestiach prawnych w 

określonych godzinach pracy w urzędzie (nagranie od 00:32:38 do 00:33:42). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zauważyła, że 

skargi składają mieszkańcy oraz pracownicy, którzy mogą uczestniczyć w posiedzeniach po 

godz. 15:00 (nagranie od 00:33:44 do 00:34:22). 

 

Mecenas Maciej Dalka wskazał, że złożył do Komisji prośbę, aby zadawać pytania prawne na 

piśmie (nagranie od 00:34:24 do 00:35:06). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zamknął dyskusję i zarządził 

głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.2.2022 dotyczącej skargi na działalność 

kierownika Zakładu Aktywności Zawodowej w Białych Błotach. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
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Wyniki imienne: 

 

ZA (12) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (1) 

Jacek Krzyżanowski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Bronisław Balcerowski, Aleksandra Lubońska, Sławomir Ossowski 

 

NIEOBECNI (5) 

Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Ilona Nowakowska, Maria 

Wolsztyńska 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.35.2022 w sprawie rozpatrzenia 

skargi Nr BRG.1510.2.2022 dotyczącej skargi na działalność kierownika Zakładu 

Aktywności Zawodowej w Białych Błotach. 

2) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.4.2022 w sprawie nieprawidłowości 

sprawowania opieki nad dziećmi w Gminnym Przedszkolu „Wróżka” w Białych Błotach. 

 

Projekt uchwały oraz jej uzasadnienie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder. Poinformowała, że są obecni nauczyciele pracujący 

w przedszkolu. Przewodnicząca nawiązując do wniosku Wójta, by nie głosować tej skargi, 

zaznaczyła, że Komisja uznała skargę za zasadną i postanowiła wystąpić do Wójta o 

zawieszenie w czynnościach służbowych Dyrektor Gminnego Przedszkola „Wróżka” 

Krystynę Nowak-Grobelską do czasu wyjaśnienia sprawy (nagranie od 00:36:38 do 

00:38:59). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator powiedział, że zapoznał się z całą dokumentacją. 

Opinia kuratoryjna wskazuje, że zarzuty dotyczące opieszałości w działaniu Pani dyrektor są 

niezasadne. Wójt powiedział, że zaistniały nowe okoliczności, w tym uchwała Rady 

Pedagogicznej dotycząca wniosku o dowołanie dyrektora placówki, Wójt związku z tym ma 

obowiązek wszczęcia postepowania związanego z odwołaniem dyrektora placówki. Ponownie 

zarekomendował, aby wstrzymać się z decyzjami do czasu rozstrzygnięcia (nagranie od 

00:39:33 do 00:41:28). 

 

Głos zabrała nauczycielka pracująca w Gminnym Przedszkolu „Wróżka” w Białych Błotach, 

nawiązała do informacji, która pojawiła się na stronie internetowej Urzędu Gminy, mówiąc, 

że nieprawdziwą jest zawarta tam informacja, że 16 nauczycieli wsparło panią dyrektor. To 

pismo podpisało 3-4 nauczycieli, reszta to osoby z kuchni, administracji i woźny. Wójt 

otrzymał stanowisko Rady Pedagogicznej, nauczyciele poprosili Wójta o pomoc 

psychologiczną. Nauczycielki poinformowały, że Wójt otrzymał uzasadnienie do uchwały z 

prośbą o odwołanie dyrektora, odniosły się do powołanej przez Wójta Komisji. Kolejna z 

nauczycielek powiedziała, że mieszkańcy nie zostali jednakowo poinformowani o sprawie, 

oświadczenie Rady Pedagogicznej, pod którym podpisało się 21 nauczycieli, nie zostało 

wzięte pod uwagę, nie zostało opublikowane. Nauczycielki zaznaczyły, że nie prosiły o 

poparcie pracowników niepedagogicznych, ponieważ nie chciały ich narażać. Wyjaśniły, 
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jakie oświadczenia zostały złożone, co zawierały, odczytany został fragment stanowiska Rady 

Pedagogicznej. Nauczycielki odniosły się do prac Komisji, która rozpoczęła kontrolę w 

przedszkolu. Głos zabrała kolejna nauczycielka pracująca w Gminnym Przedszkolu 

„Wróżka”. Zauważyła, że spotkania z Wójtem czy z Patrycjuszem Migawą nie wniosły nic 

pozytywnego, nie rozwiązały problemu, nie wiadomo czy będzie zawieszenie, co będzie z 

placówką. Większość Rady Pedagogicznej nie wyobraża sobie podjęcia pracy, gdy wróci pani 

dyrektor. Nauczycielka odniosła się do artykułu zamieszczonego na stronie internetowej 

Gminy, żądając sprostowania. Kolejnym poruszanym tematem była kwestia kontroli z 

Kuratorium Oświaty i osoby wizytatora, który dokonywała kontroli. Na tronie Gminy była 

również informacja, że po kontroli kuratoryjnej pani Kurator rozmawiała z nauczycielami i 

pracownikami, z tego, co wiadomo, rozmowy prowadzone były z 2-3 nauczycielami, a sumie 

jest ich jest około 29 osób (nagranie od 00:41:44 do 00:56:22). 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder wyraziła 

zadowolenie, że nauczycielki przyszły. Nauczycielki odpowiedziały, że się boją o dalszą 

pracę zawodową, mają duże wsparcie od rodziców dzieci, ale nie wiedzą czy w przedszkolu 

jest nadal dla nich miejsce, ryzykują bardzo wiele, mają nadzieję, że prawda sama się obroni. 

Wnoszą, aby pani dyrektor, do czasu wyjaśnienia wszystkich okoliczności nie wracała do 

przedszkola (nagranie od 00:56:40 do 01:00:16). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder poinformowała, że 

w dniu wczorajszym odbyła się Komisja Oświaty Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i 

Sportu, na której to podjęto wniosek, aby dokumentację przesłać do Kuratorium Oświaty. 

Przewodnicząca odniosła się do Komisji, którą powołał Wójt, wyraziła zdziwienie, że nikt z 

Rady Gminy nie został zaproszony do uczestniczenia w pracach tej Komisji (nagranie od 

01:00:16 do 01:02:15). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz powiedział, że odnosi wrażenie, że 

ma miejsce manipulacja, Wójt powinien to sprostować, zadał pytanie, co zrobi Wójt, co 

zrobią rodzice jak nauczyciele pójdą na zwolnienie lekarskie (nagranie od 01:02:40 do 

01:04:23). 

Magdalena Sznajder Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji skierowała słowa do 

nauczycielek, prosząc, aby w tej całej sytuacji nie zostawiać dzieci, dzieci należy odizolować 

od tego, co się dzieje. Nauczycielki powiedziały, że dzieci są dobrze zaopiekowane (nagranie 

od 01:04:28 do 01:05:22). 

Przedstawicielka Rady Rodziców powiedziała, że rodzice są za nauczycielami, przedstawiła 

sytuacje, gdy Pani dyrektor wymuszała na rodzicach poparcie dla niej. Rodzice popierają 

nauczycieli, nie chcą ich stracić, nauczyciele najlepiej znają panią dyrektor i wiedzą co tak 

naprawdę się działo przez lata (nagranie od 01:05:28 do 01:07:30). 

Mama chłopca, który był przez wychowawczynie zamykany w łazience, zapytała Wójta jak 

ustosunkuje się do swoich słów, że „nie wyobraża sobie dalszej współpracy z panią dyrektor” 

(nagranie od 01:07:40 do 01:08:18). 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator nawiązał do rozmów, które prowadził z 

nauczycielkami w przedszkolu, przypomniał, że zwrócił się o ponowne podjęcie uchwały 

dotyczącej wniosku o odwołanie dyrektor, aby miało to formalne podstawy prawne. 

Podziękował, że Rada Pedagogiczna tak szybko podjęła uchwałę, ponieważ ma otwartą drogę 

do wszczęcia postepowania wyjaśniającego w celu odwołania dyrektor, takie działanie 

podejmie niezwłocznie. Odnosząc się do zadanego pytania Wójt potwierdził, że trudno jest 
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mu sobie wyobrazić jak ta współpraca mogłaby dalej wyglądać i to, jak współpraca pomiędzy 

zespołem nauczycielskim a dyrekcją mogłaby wyglądać (nagranie od 01:08:25 do 01:11:25). 

 

W odpowiedzi mama chłopca powiedziała, że Wójt sprawę rozwiązuje od 6 kwietnia, 

zapytała, co Wójt zrobił w tej sprawie. Artykuły, które pojawiają się na stronie Urzędu Gminy 

są krzywdzące dla nauczycieli, jak i dla rodziców (nagranie od 01:11:26 do 01:11:25). 

Wójt powiedział, że dzisiaj wpłynęła uchwała Rady Pedagogicznej, to jest podstawa do 

działania, aby wszcząć postępowanie związane z odwołaniem dyrektor (nagranie od 01:12:08 

do 01:12:33). 

Mama chłopca powiedziała, że pyta o sytuację pierwszego zgłoszenia, dotyczące nauczyciela, 

który znęcał się nad dziećmi a pani dyrektor nic z tym nie zrobiła, zgłosiła sprawę Wójtowi 

po 5 dniach roboczych, a nauczyciel pracował jeszcze z dziećmi. Mama zapytała Wójta czy 6 

dni pracy oprawcy z małymi dziećmi to nie jest za długo. Czy Wójt może do tego podjeść, 

jako człowiek? Rodzice mają wrażenie, że Wójt chce zakończyć sprawę na wysokości 

wiaduktu, mama chłopca powiedziała, że sprawa nie skończy się na Gminie, rodzice są 

umówieni z Wojewodą. Wójt zapewniał rodziców, że sprawę postara się wyjaśnić jak 

najszybciej, rodzice usłyszeli także, że mają nie informować telewizji. Mama powiedziała, że 

prokurator z prokuratury Okręgowej w Bydgoszczy objęła pieczą prace komisariatu policji w 

Białych Błotach. Bardzo się zawiodła na Wójcie. Wójt powinien zawiesić dyrektor a nie 

zasłaniać się czternastodniowymi terminami. Rodzicom chodzi o dobro dzieci, jeżeli 

nauczyciele nie będą się bać, dzieci będą bezpieczne. Padło pytanie, dlaczego Wójt nie chce 

pomóc (nagranie od 01:12:34 do 01:17:21). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że wszystkie sprawy, które są 

podejmowane przez Urząd Gminy Białe Błota, jak i też poprzez kontrole prowadzone przez 

Kuratorium i czynione ustalenia będą podstawą do podejmowania decyzji. Protokół z 

przeprowadzonej kontroli zawiera ustalenia, że dyrektor działał niezwłocznie w ramach 

sprawowanego nadzoru pedagogicznego. Czynności podejmowane przez Wójta opierają się 

na dowodach, które wynikają z ustaleń przeprowadzonych kontroli. Sprawę należy wyjaśnić 

rzetelnie (nagranie od 01:17:25 do 01:19:16). 

Radna Anna Banaszek zapytała skąd są te rozbieżności, rodzice mówią o innych datach, urząd 

ma inne daty (nagranie od 01:19:16 do 01:19:31). 

Mama obecna na posiedzeniu powiedziała, że na wszystkich złożonych dokumentach są 

pieczątki, rodzice w jeden dzień złożyli dokumenty, tam gdzie pani dyrektor składała od 6 

dni. Składając wniosek do Kuratorium poinformowano rodziców, że niepotrzebnie składają 

wniosek, bo pani dyrektor jest „super dyrektorką”. Mama nie wierzy w ani jedno słowo 

Wójta, przykro jej było, gdy okazało się, że Wójta nie było na spotkaniu z rodzicami a w tym 

czasie rozdawał zajączki dzieciom (nagranie od 01:19:31 do 01:21:36). 

Wójt wyjaśnił, że jego kalendarz spotkań jest układany z dwutygodniowym wyprzedzeniem, 

Wójta uczestnictwo w spotkaniu, w tym dniu było niemożliwe, Wójt umówił się z rodzicami 

14 kwietnia, i do tego spotkania doszło (nagranie od 01:21:36 do 01:23:01). 

W odpowiedzi Wójt usłyszał, pytanie czy nie ważniejsze jest zło, które zadziało się w 

przedszkolu. W oczach mamy Wójt stracił wszystko (nagranie od 01:23:01   do 01:23:18). 

Magdalena Sznajder Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powiedziała, że 

skandalem jest to, że dla Wójta ważniejsze jest rozdawanie jajek dla dzieci niż, to, że gdzieś 
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dzieje się krzywda. Wójt powinien stanąć po stronie pokrzywdzonych dzieci i 

pokrzywdzonych nauczycieli (nagranie od 01:23:23 do 01:23:55). 

 

Radna Anna Banaszek zaapelowała do Wójta, aby udzielić pomocy nauczycielom, bo 

doprowadzimy do sparaliżowania pracy przedszkola, decyzja musi być bardzo szybka. Należy 

wysłuchać nauczycieli, radna odniosła się do przeprowadzanych kontroli, do tego jak 

wyglądają kontrole, wiele rzeczy do kontrolerów nie dociera, nauczycielom dzieje się 

krzywda, a za tym zaraz idzie krzywda dzieci (nagranie od 01:23:58 do 01:25:40). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz kierując słowa do Wójta, 

powiedział, że nie może niczego Wójtowi kazać, ale osobiście żąda, aby dyrektor do chwili 

wyjaśnienia sytuacji nie wróciła do pracy (nagranie od 01:25:48 do 01:26:53). 

Radny Krzysztof Michalak zwrócił uwagę, że w projekcie uchwały nie ma mowy o 

zwolnieniu pani dyrektor, jest apel radnych o zawieszenie dyrektor do czasu obiektywnego 

wyjaśnienia sytuacji (nagranie od 01:26:58 do 01:27:43). 

Radny Łukasz Wyszomirski zaapelował do Przewodniczącego o to, by w pierwszej kolejności 

udzielać głosu radnym połączonym zdalnie. Radny zwrócił się do nauczycieli, obawia się, że 

mogą doznać szykan tak, jak pracownicy Zakładu Aktywności Zawodowej, zwracanie się z 

apelem do Wójta nie ma sensu. Radny zgadza się z tym, że tu nie chodzi o to, aby sprawa się 

toczyła, w tej sprawie tak na prawdę nic się nie dzieje. Radny odniósł się do nieobecności 

Wójta podczas pierwszego spotkania z rodzicami, przypomniał, że uchwała mówi o tym żeby 

odsunąć panią dyrektor, żeby żadna ze stron nie czuła się naciskana, manipulowana. Radny 

zauważył, że jeżeli wpływają dokumenty od rodziców, od pracowników, należy zareagować 

szybko. Radny przytoczył zdanie „zabijemy ich procedurami”, powiedział, że to się właśnie 

dzieje. Radny Łukasz Wyszomirski odniósł się do informacji, które w ostatnim czasie były 

zamieszczane na stronie Urzędu Gminy (nagranie od 01:27:57 do 01:33:44). 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator zauważył, że należy powiązać dwie kwestie: 

kwestię związaną z rozwiązaniem tej sprawy na podstawie wniosków składanych przez 

pracowników, nauczycieli i rodziców i drugi aspekt to strona formalno-prawna sytuacji. Wójt 

jest zobowiązany działać zgodnie z prawem. Wójt zapytał czy zależy nam na tym, aby 

naruszyć dobre imię oświaty czy zależy nam na tym, aby tą sprawę w sposób rzeczywisty i 

ostateczny wyjaśnić. Wójt poprosił, aby te kwestie szły ze sobą w parze. Wójt zapewnił, że 

nie będzie zwlekał i podejmie czynności (nagranie od 01:34:01 do 01:36:26). 

Radny Sławomir Ruge powiedział, że Wójt w sposób cyniczny odnosi się do sytuacji, w 

przekonaniu radnego brakuje zwykłej empatii i okazania ludzkiej twarzy, chęci pomocy 

nauczycielom. Radny zapytał czy Wójt jest przygotowany na roszczenia finansowe, które 

zapewne wpłyną w przypadku innym, niż zawieszenie czy zwolnienie dyrektor. Radny 

powiedział, że nie można zasłaniać się procedurami, można zawiesić panią dyrektor 

niezwłocznie na okres do 6 miesięcy i w tym czasie Wójt może wyjaśniać sytuację (nagranie 

od 01:36:40 do 01:38:31). 

Radny Bronisław Balcerowski zauważył, że przedszkole od samego początku miało bardzo 

dobry wizerunek, ale jest za tym, żeby jednak, mimo wszystko, zawiesić panią dyrektor na 

czas, kiedy ta sprawa się nie wyjaśni, aby nie doprowadzić do tego, że zabraknie kadry 

(nagranie od 01:38:41 do 01:41:37). 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut powiedział, że po 

doświadczeniach z Zakładem Aktywności Zawodowej, powinna być obierana inna droga. 
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Wiceprzewodniczący przypomniał, że wysłał zaproszenia na spotkanie, uważając, że jest to 

jedna z najpilniejszych rzeczy, wypracowane przez Komisję stanowisko nie krzywdzi żadnej 

ze stron. Zdaniem Wiceprzewodniczący błędem byłoby wycofanie tej uchwały z porządku 

obrad (nagranie od 01:41:42 do 01:44:48). 

Nauczycielki pracujące w Gminnym Przedszkolu „Wróżka” w Białych Błotach powiedziały, 

że się boją, podały przykład jak wyglądało głosowanie nad opinią na temat pracy dyrektor, 

opinia przeszła jednym głosem, osiem osób się wstrzymało i takie stanowisko Rady 

Pedagogicznej zostało wysłane do Kuratorium, jako wyraz całej Rady Pedagogicznej, 

nauczycielki boją się, że Kurator powoła się na tą opinię (nagranie od 01:45:00 do 01:46:11). 

Swoją obecność na sesji zgłosiła radna Maria Wolsztyńska. 

Radna Maria Wolsztyńska powiedziała, że ewaluacje zewnętrzne przedszkola wypadały 

bardzo pozytywnie, jednak po tym, co usłyszała będzie głosować za podjęciem tej uchwały, 

za zawieszeniem dyrektor do momentu wyjaśnienia sprawy, dla dobra pracowników, dzieci i 

wizerunku całego przedszkola (nagranie od 01:47:39 do 01:48:58). 

Jednej z obecnych rodziców, przedstawiciel Rady Rodziców powiedział, że rodzice obawiają 

się, że przedszkole w przyszłym tygodniu zostanie sparaliżowane ze względu na to, że do 

pracy nie stawi się kadra pedagogiczna. Rodzice stoją murem za nauczycielami, jeżeli Wójt 

ma możliwość zawieszenia w obowiązkach panią dyrektor, to powinien to zrobić (nagranie od 

01:49:05 do 01:50:13). 

Radny Łukasz Wyszomirski przypomniał, że Pan Wójt chciał tą uchwałę dzisiaj wycofać i 

żeby nie była procedowana (nagranie od 01:50:29 do 01:50:48). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zamknął dyskusję i zarządził 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.4.2022 w sprawie nieprawidłowości 

sprawowania opieki nad dziećmi w Gminnym Przedszkolu „Wróżka” w Białych Błotach.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sławomir Ossowski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Ilona Nowakowska 
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Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.36.2022 w sprawie rozpatrzenia 

skargi Nr BRG.1510.4.2022 w sprawie nieprawidłowości sprawowania opieki nad 

dziećmi w Gminnym Przedszkolu „Wróżka” w Białych Błotach 

Nauczyciele oraz rodzice dzieci z Gminnego Przedszkola „Wróżka” w Białych Błotach 

opuścili obrady, Przewodniczący podziękował im za przybycie.   

 

3) w sprawie określenia zasad zwiększenia środków funduszu sołeckiego dla wszystkich 

sołectw Gminy Białe Błota.  

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz przytoczył treść projektu uchwały 

(nagranie od 01:52:23 do 01:53:56). 

Radny Sławomir Ruge poinformował, że projekt uchwały został zaopiniowany przez radcę 

prawnego, jednak Skarbnik Gminy wydała opinię tuż przed obradami Sesji, czym naruszyła 

zapisy Statutu. Radny powiedział, że uchwała ta pozwoli mieszkańcom gminy na 

demokratyczny proces dyskusji, w jaki sposób wydawać część środków ze wspólnego 

budżetu. Radny przybliżył zapisy uchwały (nagranie od 01:54:09 do 01:58:13). 

Swoją obecność zgłosiła radna Ilona Nowakowska. 

Radny Łukasz Wyszomirski wyraził zadowolenie w związku ze zwiększeniem funduszu, 

zastrzegł jednak, że jest problem z sołectwem Prądki, przy tak niskim zaludnieniu, wzrost 

funduszu sołeckiego będzie dla tego sołectwa znikomy. Radny skierował zapytanie do 

mecenasa czy jest możliwy zapis w formie poprawki, że minimalna kwota zwiększenia 

wynosi 10 000,00 zł na sołectwo (nagranie od 01:58:35 do 02:00:13). 

Wójt poinformował, że mec. Dalka opuścił już obrady i powiedział, że takie zmiany można 

wprowadzić na kolejnej sesji. Wójt wyraził poparcie dla inicjatyw, które oddają mieszkańcom 

zarządzanie środkami, jednak zwrócił uwagę, że obecność mieszkańców na poszczególnych 

zebraniach sołeckich nie jest reprezentatywna, podając przykład takich dużych sołectw jak 

Białe Błota czy Łochowo. Wójt zauważył, że uchwała wywoła skutki finansowe i warto, aby 

na kolejnej sesji zastanowić się nad sfinansowaniem kosztów tejże uchwały (nagranie od 

02:00:42 do 02:02:34). 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut wyraził poparcie dla zasadności 

uchwały, podając przykłady stwierdził, że głosowanie na zebraniu zmobilizuje mieszkańców 

do obecności. Radny powiedział, że zasada bezpośredniego wpływu mieszkańca jest 

właściwą drogą, a skutki finansowe będą w roku budżetowym 2023, dlatego konstruując 

budżet trzeba będzie wziąć pod uwagę i ją wykonać (nagranie od 02:02:40 do 02:05:36). 

Radna Magdalena Sznajder zapytała Wójta czy dobrze zrozumiała, że po przegłosowaniu w 

dniu dzisiejszym uchwały, na następnej sesji będzie możliwość do tej uchwały wnieść 

poprawki (nagranie od 02:05:38 do 02:05:49). 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut powiedział, że jego zdaniem 

populacja jest głównym czynnikiem i nie należy tego rozdrabniać, wniosek jest zgłoszony, 

jest to przejrzyste (nagranie od 02:05:55 do 02:06:27). 

Radny Sławomir Ruge powiedział, że proponowaną stawką wracamy do środków, jakie były 

przed uchwaleniem tego nowego funduszu sołeckiego sprzed 4 lat, kwoty będą zbliżone. Jego 

zdaniem Prądki przy 350 mieszkańcach będą miały dodatkowo 7 000,00 zł, przy tworzeniu 
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prowizorium będzie można zrekompensować tę kwotę. Radny powiedział, że nie będzie 

wskazywał źródła finansowania, to jest obowiązek Skarbnik (nagranie od 02:06:33 do 

02:07:55). 

Radna Maria Wolsztyńska, zauważyła, że uchwała będzie obowiązywała od roku przyszłego, 

więc będzie można te środki zabezpieczy w budżecie, budżety poszczególnych sołectw będzie 

można łączyć. Zdaniem radnej ta uchwała jest sprawiedliwsza niż ta, która obowiązywała od 

momentu wyodrębnienia budżetu sołeckiego i wyraziła swoje poparcie dla proponowanej 

uchwały (nagranie od 02:08:16 do 02:09:23). 

Radny Sławomir Ossowski zapytał radnego Ruge, dlaczego ta uchwała pojawiła się na 

trwającej sesji nadzwyczajnej, czemu bez omówienia na Komisji Budżetu. Zapytał 

przewodniczącą Komisji Budżetu i Finansów o jej opinię w kwestii tej uchwały (nagranie od 

02:09:31 do 02:10:13). 

Radny Sławomir Ruge przypomniał, że ta uchwała w ubiegłym roku była podejmowana w 

styczniu. Zgodnie z prawem uchwała powinna być podjęta do końca czerwca roku 

kalendarzowego poprzedzającego zwiększenie tych środków. Radny zauważył, że projekt 

uchwały złożył 30 marca (nagranie od 02:10:16 do 02:11:15). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz dodał, że na kolejnej sesji będzie 

sporo uchwał (nagranie od 02:11:16 do 02:11:31). 

Radna Katarzyna Tomicka zauważyła, że pieniążki, które zostaną przegłosowane muszą być 

w danym roku budżetowym zużyte, nie mogą przechodzić (nagranie od 02:11:32 do 

02:11:46). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zamknął dyskusję i zarządził 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie określenia zasad zwiększenia środków funduszu sołeckiego dla wszystkich sołectw 

Gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.37.2022 w sprawie określenia 

zasad zwiększenia środków funduszu sołeckiego dla wszystkich sołectw Gminy Białe 

Błota. 
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Ad. 5. Zakończenie obrad LIV Sesji VIII Kadencji. 
 

Na zakończenie Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz podziękował 

wszystkim za dyskusję, Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za włączenie się 

w sprawy rodziców i nauczycieli Gminnego Przedszkola „Wróżka”. 

Magdalena Sznajder Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji podziękowała 

radnym, którzy włączyli się w prace Komisji. 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz udzielił głosu radnej Aleksandrze 

Lubońskiej, która zgłosiła problem pojawienia się znaku zakazu dla ruchu pieszego na ścieżce 

rowerowej łączącej Białe Błota z Błoniem (nagranie od 02:14:29 do 02:15:00). 

Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady LIV Sesji Rady Gminy. 

 

 

Przewodniczący Rada Gminy Białe Błota 

 

Jacek Grzywacz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem:  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/25987/sesja-rady-w-dniu-wtorek-26-kwietnia-2022.htm 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia 

17.05.2022 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy. 


